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Protokół Nr ORN.0012.2.11.2016 

posiedzenia Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki  

Rady Miejskiej w Olecku  

odbytego w dniu 23 listopada 2016 r. 

 
 

Na stan 7 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 7 – lista obecności  

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczyła Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz. 

 

Protokołowała inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru – Karolina Kuskowska. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

 

 Burmistrz – Wacław Olszewski,  

 Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Elżbieta Rękawek, 

 Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Alicja Szałkowska, 

 Inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru – Alicja Mieszuk, 

 Przedstawiciel lokalnej prasy – Zbigniew Malinowski, 

 oraz mieszkańcy Olecka – Państwo U. 

 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

otworzyła posiedzenie komisji i przedstawiła porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia komisji. 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

3. Stan realizacji prowadzonych w gminie inwestycji. 

4. Sprawy wniesione. 

5. Wolne wnioski. 

 

Uwag do porządku obrad komisji nie zgłaszano.  

 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie przyjęła porządek posiedzenia. 

 

 

Do punktu 1 – Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia komisji. 

 

Uwag do protokołu Nr ORN.0012.2.10.2016 nie zgłaszano. 

 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie przyjęła protokół Nr ORN.0012.2.10.2016 

posiedzenia komisji odbytego w dniu 24 października 2016 r. 

 

 

Do punktu 2 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 
 

a) przyjęcia rocznego programu współpracy na 2017 r. Gminy Olecko z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego; 
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Burmistrz – Wacław Olszewski 

oznajmił, że co roku Rada Miejska podejmuje taką uchwałę, określając priorytety współpracy 

z sektorem pozarządowym. Po konsultacji z organizacjami pozarządowymi przygotowany 

został projekt uchwały zgodnie z ustawą z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie. W projekcie uchwały na temat programu współpracy na 2017 r. 

w § 6 wymieniona jest lista priorytetowych zadań własnych, które gmina proponuje zlecać  

w formie wspierania lub powierzenia organizacjom pozarządowym oraz innym podmiotom 

prowadzącym działalność pożytku publicznego. Burmistrz dodał, że na posiedzeniu w dniu  

22 listopada 2016 r. Komisja Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji 

przegłosowała autopoprawkę, aby w § 6 ust. 1 pkt 5 ppkt b załącznika do uchwały wykreślić 

część zdania w brzmieniu „w tym uczestnictwo we współzawodnictwie sportowym na 

poziomie maksymalnie ogólnopolskim”, gdyż zdarza się, że sportowcy biorą udział również 

w mistrzostwach Europy lub świata.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zastanawiała się, dlaczego zainteresowanie organizacji konsultacjami jest na tak niskim 

poziomie. 

 

Inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru – Alicja Mieszuk 

powiedziała, że od momentu zmiany uchwały o konsultacjach, w wyniku której istnieje 

możliwość łączenia form konsultacji frekwencja rzeczywiście spadła. W pierwotnej wersji 

uchwały była jedna forma czyli spotkanie ze stowarzyszeniami na sali konferencyjnej. 

Frekwencja była większa. Obecnie form konsultacji jest kilka. Ma wrażenie, że organizacje 

zapominają o tym, kiedy jest spotkanie konsultacyjne, ponieważ do form konsultacji zalicza 

się także dyżur w godzinach pracy urzędu oraz formularz konsultacyjny. Na spotkanie 

konsultacyjne nikt nie przyszedł, ale trudno jest brać odpowiedzialność za stowarzyszenia. 

Zmiana uchwały była następstwem wniosków radnego, który chciał poszerzyć zakres 

konsultacji. Stowarzyszenia otrzymały informację o konsultacjach za pośrednictwem poczty 

elektronicznej oraz w formie listowej, więc nie ma możliwości, żeby ktoś nie mógł się z nią 

zapoznać. Osobiście zrobiła wszystko, aby z informacją dotrzeć do stowarzyszeń, natomiast 

informacja zwrotna jest niesatysfakcjonująca.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała o pulę środków na konkursy. Kwota nie jest zbyt duża. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że kwota nie jest mała. W sumie są to środki w wysokości około pół miliona 

złotych czyli ponad 0,5% budżetu gminy.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

uważa jednak, że środki przeznaczone na konkursy dotyczące kultury są nieproporcjonalnie 

niskie w stosunku do tych na sport. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

jest odmiennego zdania i kwota jest wystarczająca. Nie można brać pod uwagę tylko 

wydatków na sport i imprezy kulturalne zlecane organizacjom pozarządowym. Trzeba 

rozpatrywać to w całości, ile wydajemy na kulturę, biorąc pod uwagę cały rok. Rocznie jest to 

prawie 1,5 mln zł plus imprezy kulturalne, które robią organizacje pozarządowe. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

poinformowała, że podczas sesji Rady Miejskiej są wręczane uroczyście nagrody z tytułu 

osiągnięć sportowych. Radna wnioskuje, aby w ten sposób również honorować osiągnięcia  



 3 

w zakresie kultury. Osiągnięcia w zakresie kultury są niewidoczne i zastanawia się, jaki jest 

ich obraz. 

 

Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Elżbieta Rękawek 

powiedziała, że w dziedzinie kultury są osiągnięcia. Jednak w tej dziedzinie brakuje 

organizacji, która na szczeblu wojewódzkim czy krajowym, by to wszystko skupiała.  

W zakresie sportu funkcjonuje Warmińsko-Mazurski Szkolny Związek Sportowy.  

Na szczeblu gminy i powiatu osiągnięcia w zakresie kultury są honorowane  

w ramach imprez odbywających się Regionalnym Ośrodku Kultury Mazury Garbate  

w Olecku. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

dodał, że w zakresie kultury jest niewiele konkursów. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

oznajmiła, że mieszkańcy dostrzegają bardzo wyraźną różnicę w dofinansowaniu sportu  

i kultury, niestety z pominięciem obszaru kultury. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

uważa, że nie jest to prawdą. W Olecku odbywają się duże imprezy kulturalne tj. Himera  

w AGT, Przystanek Olecko i Mazurskie Spotkania z Folklorem. Nie są to działania 

konkursowe, ale różnego rodzaju imprezy, które nie są punktowo oceniane. W tym roku dwie 

pary taneczne z Promenady, które zdobyły osiągnięcia na zawodach, zostały uhonorowane. 

Gmina nie organizuje konkursów. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

mimo wszystko uważa, że niska kwota zniechęca środowisko kulturalne. 

 

Członek komisji – Zbigniew Jan Aksienionek 

powiedział, że inicjatyw oddolnych jest mało. Wpływa kilka wniosków rocznie. Gdyby 

wniosków było więcej, to wtedy pewnie byłaby szansa na przesunięcie pieniędzy. 

 

Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Elżbieta Rękawek 

poinformowała, że na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej przekazywała informację, ile ofert 

wpływa na kulturę, a ile na sport. Na sport praktycznie każdorazowo wpływają oferty na 

kwotę co najmniej 2 razy wyższą. Zapotrzebowanie jest zdecydowanie wyższe.  

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

dodał, że gdyby organizacje wyszły z ofertami w dziedzinie kultury, to na pewno ta kwota 

byłaby inna.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

niemniej jednak uważa, że kwota jest decydująca o tym, czy organizacje przyjdą na spotkanie 

i czy będą aplikować o środki. 

 

Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Elżbieta Rękawek 

oznajmiła, że była taka sytuacja, gdy w puli środków na kulturę była kwota 15 tys. zł  

i wpłynęła jedna oferta. Organizacja zaryzykowała i otrzymała całą kwotę. Na rok przyszły  

na działania kulturalne jest zaplanowana kwota 21 600 zł zgodnie z zapotrzebowaniem. 

Natomiast w dziedzinie sportu zawsze jest problem, jak te środki podzielić. 
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Burmistrz – Wacław Olszewski 

dodał, że w sporcie mamy osiągnięcia na tle Europy. Zaczynamy liczyć się w pływaniu  

i w sztukach walki. 

 

Innych pytań ani uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, uwzględniając autopoprawkę Burmistrza, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy na 2017 r. Gminy 

Olecko z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego. 

 

b) trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych jednostek 

oświatowych oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania  

i wykorzystywania; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

oznajmił, że projekt uchwały jest realizacją ustawowego upoważnienia zawartego w ustawie  

z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty, na podstawie którego Rada Miejska ustala tryb 

udzielania i rozliczania dotacji szkołom i placówkom oświatowym publicznym  

i niepublicznym prowadzonym przez podmioty inne niż jednostka samorządu terytorialnego. 

Od 1 stycznia 2017 r. wchodzą w życie nowe przepisy ustawy o systemie oświaty w zakresie 

dotacji oświatowych dla publicznych i niepublicznych jednostek oświatowych prowadzonych 

przez te podmioty. Wprowadza je ustawa z dnia 23 czerwca 2016 r. o zmianie ustawy  

o systemie oświaty oraz innych ustaw, zawierająca m.in. zasadnicze zmiany sposobu 

obliczania dotacji dokonywanego przez samorząd. W tym zakresie gmina ma obowiązek 

wyliczania i publikowania w BIP - tzw. podstawowej kwoty dotacji dla dotowanych jednostek 

– odrębnie dla każdego rodzaju jednostek, którym nalicza się dotacje. Burmistrz omówił 

poszczególne załączniki do projektu uchwały. Dodał, że gmina ma obowiązek kontrolowania 

rozliczenia dotacji.  

 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie trybu udzielania 

i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych jednostek oświatowych oraz trybu  

i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystywania. 

 

c) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

pn. „Olecko - Kolonia III"; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że obszar określony uchwałą nie jest objęty obowiązującym miejscowym 

planem zagospodarowania przestrzennego. Planowanym przeznaczeniem terenu jest 

zabudowa produkcyjno-usługowa dla potrzeb istniejącego przedsiębiorstwa produkcyjnego 

branży drzewnej. Zgodnie ze Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego miasta i gminy Olecko, teren położony jest w strefie II polityki przestrzennej  

- ekonomicznej - działalności i aktywizacji gospodarczej oraz w strefie III – rolniczo 

-osadniczo-turystycznej. Okazując członkom komisji załączniki graficzne omówił tereny 

objęte projektem uchwały. 

 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 
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Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego pn. „Olecko - Kolonia 

III". 

 

d) rozpatrzenia wezwania do usunięcia naruszenia prawa Uchwałą  

Nr ORN.0007.40.2016 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 25 maja 2016 r.; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że w dniu 25 maja 2016 r. Rada Miejska w Olecku podjęła uchwałę w sprawie 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w Olecku przy 

ul. Zielonej. Uchwała intencyjna z 2014 roku została zaskarżona przez Pana J.  

do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego. Sąd odrzucił skargę. W tej chwili, po 

uchwaleniu mpzp Pan J. znowu wnosi, aby uchylić uchwałę w zakresie dotyczącym jego 

działki. Zgodnie z ustawą o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym podejmowanie 

uchwał dotyczących miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego ma na celu 

utrzymanie ładu przestrzennego. Nie można zatem objąć terenu planem z wyłączeniem jednej 

działki. W treści pisma wzywający wskazał, że przedmiotowa uchwała narusza Konstytucję 

RP. Naruszenie prawa własności polega na planowanej zabudowie plombowej działki 

graniczącej z nieruchomością wzywającego, która jest nieruchomością zabudowaną 

budynkiem wolnostojącym, zatem następuje tu złamanie prawa budowlanego. Nie jest to 

prawdą, gdyż WSA wyraźnie wskazał, że plan może określać przeznaczenie danej działki na 

konkretny cel. Jeżeli później inwestycja będzie realizowana, to w oparciu o przepisy prawa 

budowlanego, które nakazują uzgodnienia z sąsiadami, zachowanie odległości itd.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała, jaki jest tryb postępowania w tej sprawie. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że Rada może uznać wezwanie za zasadne lub bezzasadne. Nie ma jednak 

podstaw, aby uznać wezwanie za zasadne, ponieważ tryb sporządzenia planu był właściwy  

i uzgodniony ze wszystkimi organami. Uchwała została podjęta prawidłowo, a także 

sprawdzona przez prawników wojewody i ogłoszona w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego. Jeżeli Pan J. nie zgodzi się z uchwałą Rady, może ją zaskarżyć do 

WSA. Sąd może uchylić uchwałę w części lub w całości i uznać rację Pana J. lub odrzucić 

skargę. 

 

Innych pytań ani uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja przy 3 głosach za i 4 wstrzymujących pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie rozpatrzenia wezwania do usunięcia naruszenia prawa Uchwałą  

Nr ORN.0007.40.2016 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 25 maja 2016 r. uznając wezwanie 

do usunięcia naruszenia prawa za bezzasadne. 

 

e) odmowy umorzenia wierzytelności pieniężnej Gminy Olecko z tytułu zaległego 

czynszu wraz z odsetkami ustawowymi; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że uchwała Nr XXXVII/339/10 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 24 lutego 

2010 r. stanowi, że wierzytelność może być umorzona w całości lub w części, jeżeli zachodzi 

ważny interes dłużnika. Jeżeli wartość wierzytelności jest wyższa od 10-krotności 
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minimalnego wynagrodzenia, organem uprawnionym do umorzenia jest Rada Miejska  

w Olecku. Zgodnie z rozporządzeniem Rady Ministrów minimalne wynagrodzenie w 2016 

roku wynosi 1 850 zł. Pismem z dnia 18 października 2016 r. dłużniczka zwróciła się  

o umorzenie powstałej zaległości czynszowej wraz z odsetkami z tytułu najmu lokalu 

mieszkalnego, aktualnie opróżnionego. Należy jednak wskazać, że Gmina Olecko posiada 

nakaz zapłaty w postępowaniu upominawczym oraz wyrok o zapłatę, zgodnie z którymi 

oprócz zaległości czynszowych i odsetek ustawowych na zobowiązanej ciążą koszty procesu. 

Ponadto należy nadmienić, że zgodnie z wyżej wymienionymi tytułami wykonawczymi  

do zapłaty solidarnie z dłużniczką są zobowiązani jej synowie. Dłużniczce umożliwiono 

odpracowywanie zaległości czynszowych. Jednak ze względu na dwukrotną 

nieusprawiedliwioną nieobecność w miejscu wykonywania świadczenia umowa została 

rozwiązana ze skutkiem natychmiastowym. Przez okres obowiązywania umowy dłużniczka 

wykonała świadczenia rzeczowe o wartości 1.426 zł. Sytuacja finansowa dłużniczki jest 

trudna, jednak nie można zapominać, że w podobnej sytuacji znajduje się większość osób 

zalegających z opłatami czynszowymi. Umorzenie zadłużenia w tej sprawie mogłoby 

doprowadzić do sytuacji, w której inne zadłużone osoby również oczekiwałyby umorzenia 

długów. 

 

Członek Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

zapytała, czy synowie dłużniczki mogą odpracować dług. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że tak. 

 

Członek Komisji – Henryk Markowski 

powiedział, że podobne sytuacje występują w spółdzielniach mieszkaniowych i zgodził się  

z Burmistrzem, że nie należy umarzać zaległości. Te pieniądze można by zainwestować w coś 

innego, np. zbudować budynki socjalne. 

 

Innych pytań ani uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie odmowy 

umorzenia wierzytelności pieniężnej Gminy Olecko z tytułu zaległego czynszu wraz  

z odsetkami ustawowymi. 

 

f) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia stawek podatku od środków 

transportowych; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że podejmując ostatnio uchwałę w sprawie stawek podatku od środków 

transportowych, zgodnie z którą stawki obniżono o 15%, w wyniku zaokrąglenia stawek 

okazało się, że są one niższe od minimalnych. Uwagę na ten fakt zwrócił nadzór. 

 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych. 

 

g) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2016-2024; 
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Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że dochody i wydatki ogółem zwiększa się o 46.125,81 zł. Wszystkie zmiany 

wynikają ze zmian w budżecie gminy. 

 

h) zmiany budżetu gminy na 2016 rok; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że plan dochodów i wydatków ogółem zmniejsza się o 1.010.392 zł.  

 

Omówił zmiany w planie dochodów: 

 W dz. 600, rozdz. 60016 – drogi publiczne gminne, zmniejsza się plan dotacji celowej 

w ramach programów finansowanych z udziałem środków europejskich o 700.000 zł, 

zaplanowanej na budowę drogi gminnej w Sedrankach – droga wojewódzka nr 653  

w ramach programu PROW 2014-2020. 

 W dz. 700, rozdz. 70005 – gospodarka gruntami i nieruchomościami, zmniejsza się 

plan dochodów własnych o 992.163 zł z tytułu wpływów z odpłatnego nabycia prawa 

własności nieruchomości. 

 W dz. 720 – Informatyka, zwiększa się plan dotacji celowej w ramach programów 

finansowanych z budżetu środków europejskich o kwotę 681.771 zł z tytułu 

otrzymanego dofinansowania na zrealizowany projekt pn. „Sieć szerokopasmowa 

Gminy Olecko”. 

 

Omówił zmiany w planie wydatków: 

 W dz. 600 – Transport i łączność, rozdz. 60016 – drogi publiczne gminne, dokonuje 

się zmian: 

 zmniejsza się plan na zadaniu inwestycyjnym pn. „przebudowa drogi gminnej  

w Łęgowie” o 306.000 zł, zadanie wprowadza się jako wieloletnie, w tym w 2016 r.  

– 10.000 zł, w 2017 r. – 318.000 zł, 

 zmniejsza się plan na zadaniu inwestycyjnym pn. „budowa drogi gminnej Sedranki  

– dr. wojewódzka nr 653” o 1.043.051 zł; paragrafy zadania określały źródło 

finansowania ze środków europejskich, po zmianie - ze środków krajowych. 

 W dz. 750 – Administracja publiczna, dokonuje się zmian: 

 w rozdz. 75023 – Urzędy gmin, na zaplanowanym projekcie „e-Gmina Olecko” 

zmienia się źródło finansowania z § 6050 na § 6059, 

 w rozdz. 75075 – Promocja jst., zmniejsza się plan wydatków bieżących o 1.500 zł. 

 W dz. 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona p.poż., zmniejsza się plan na zadaniu 

inwestycyjnym pn. „Monitoring miejski” o 31.500 zł, zadanie wprowadza się jako 

wieloletnie, w tym w 2016 r. – 18.500 zł, w 2017 roku – 281.500 zł. 

 W dz. 801 – Oświata i wychowanie wprowadza się zmiany: 

 w rozdz. 80101 – szkoły podstawowe, zwiększa się plan dotacji podmiotowej dla 

Społecznej Szkoły Podstawowej STO w Olecku o 981 zł oraz na wynagrodzenia  

w jednostkach budżetowych (§ 4010) o 170.092 zł, w tym w planie Szkoły 

Podstawowej Nr 1 – 95.940 zł, Szkoły Podstawowej Nr 3 – 32.844 zł, Zespołu Szkół 

w Olecku – 41.308 zł, 

 w rozdz. 80104 – przedszkola, zwiększa się plan dotacji podmiotowej do 

niepublicznych przedszkoli o 166.441 zł, w tym: przedszkole „Jedyneczka” – 88.960 

zł, „Smyk” – 75.074 zł, „Bajka” – 995 zł, „Kubuś i Przyjaciele” – 1.412 zł, 

 w rozdz. 80110 – gimnazja, zmniejsza się plan dotacji podmiotowej dla Społecznego 

Gimnazjum STO w Olecku o 6.868 zł oraz zwiększa się plan na wynagrodzenia  

(§ 4010) o 27.982 zł w planie Gimnazjum Nr 2 w Olecku, 

 w rozdz. 80195 – pozostała działalność, zwiększa się plan dotacji celowej Gminie 

Gołdap na nauczanie religii Kościoła Zielonoświątkowego o 327 zł, 
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 w rozdz. 80132 – szkoły artystyczne, wprowadza się plan wydatków bieżących  

(§ 4210) w kwocie 1.500 zł z przeznaczeniem na zakup instrumentu muzycznego na 

potrzeby Państwowej Szkoły Muzycznej w Olecku. 

 W dz. 854, rozdz. 85401 – świetlice szkolne, zwiększa się plan wydatków o 11.204 zł 

w Szkole Podstawowej Nr 3 w Olecku z przeznaczeniem na wynagrodzenia osobowe 

pracowników (§ 4010). 

 Na podstawie wniosku o zrealizowanie dodatkowego przedsięwzięcia w ramach 

oszczędności funduszu sołeckiego Sołectwa Giże na zadaniu „modernizacja boiska  

w Giżach” i przeznaczeniu środków na zadanie „doposażenie boiska”, dokonuje się 

zmniejszenia planu o kwotę 1.068 zł w rozdz. 92695 § 6050 zwiększając w rozdz. 

92109 § 4210. 

 

Członek Komisji – Wiesław Zalewski 

zapytał o inwestycję dotyczącą budowy świetlicy wiejskiej z boksem garażowym w Gąskach. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że jest wykonany projekt techniczny. Gmina oczekuje na ogłoszenie naboru  

w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich 2014-2020. 

 

Innych pytań ani uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2016-2024. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu 

gminy na 2016 rok. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

udzieliła głosu mieszkańcom Olecka, którzy złożyli wyjaśnienia w sprawie wybudowania 

budynku o powierzchni zabudowy przewyższającej powierzchnię nieruchomości okazując 

komisji teren na mapie oraz decyzję Starosty Oleckiego. 

 

Po wysłuchaniu wyjaśnień Przewodnicząca Komisji poinformowała mieszkańców, że w dniu  

16 listopada 2016 r. na wniosek komisji Burmistrz skierował pismo do powiatowego 

inspektora nadzoru budowlanego o udzielenie informacji dotyczącej inwestycji przy ul. 

Zamostowej w Olecku na działkach nr ewid. 93/7 i 96/10, tj. zgodności z warunkami 

technicznymi oraz prawem budowlanym oraz czy przedmiotowa inwestycja uzyskała 

pozwolenie na użytkowanie. Komisja oczekuje na odpowiedź w przedmiotowej sprawie. 

 

Mieszkaniec Olecka – Pan U. 

zgłosił, że w tunelu w kierunku Osiedla Siejnik są zniszczone lampy. Złożył wniosek  

o zamontowanie kamery w tym miejscu. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

Do punktu 3 – Stan realizacji prowadzonych w gminie inwestycji. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała o realizację inwestycji „Przebudowa targowicy miejskiej – projekt budowlany”, 

która się opóźnia. 



 9 

Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania - Alicja Szałkowska 

wyjaśniła, że z powodu śmierci projektantki prace projektowe przejął jej mąż zgodnie  

z odpowiednią procedurą prawną. Na początku tego roku dokumentacja została odebrana  

i zostało wydane pozwolenie na budowę. Ponieważ jest to duży koszt inwestycyjny na kwotę 

ponad 2 mln zł gmina będzie się starać o dofinansowanie z PROW 2014-2020. Nabór ma być 

prawdopodobnie w przyszłym roku. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

poprosiła o szczegóły dotyczące budynku socjalnego na targowicy. 

 

Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania - Alicja Szałkowska 

wyjaśniła, że budynek sanitarno-socjalny jest zgodnie z projektem, przeznaczony do 

rozbudowy w ramach planowanej kwoty. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała o zakres planowanej inwestycji. 

 

Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania - Alicja Szałkowska 

wyjaśniła, że generalnie są planowane tereny utwardzone kostką betonową, miejsca 

zadaszone (wiaty) i tereny zielone. Zgodnie z obowiązującymi przepisami 50% terenu musi 

być przeznaczone na handel płodami rolnymi. 

 

Komisja zapoznała się z projektem przebudowy targowicy miejskiej. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

prosiła o wyjaśnienie, którego dokładnie miejsca dotyczy zagospodarowanie terenu na 

zapleczu ul. Kolejowej 29-31. 

 

Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania - Alicja Szałkowska 

poinformowała, że chodzi o zaplecze budynku, w którym mieści się Ośrodek Doradztwa 

Rolniczego oraz zabytkowego budynku znajdującego się obok. W ubiegłym roku wykonano 

deszczówkę, a w tym roku wykonano część parkingów oraz drogę dojazdową.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała o teren położony na zapleczu Info-Netu. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

powiedział, ze jest to teren gminny. W przyszłym roku w budżecie zaplanowano wykonanie 

projektu technicznego na utwardzenie i odwodnienie terenu. Wspólnoty muszą jednak 

najpierw zaizolować budynek. 

 

Członek Komisji – Henryk Markowski 

zapytał o budynek socjalny w Imionkach, czy termin ustalony na 30 kwietnia jest aktualny  

i jakie jest dofinansowanie. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że termin jest aktualny. W tej chwili jest zrobiony wykop, wylewane są 

fundamenty. Wykonawcą jest firma z Ełku. Powstanie 6 lokali socjalnych. Dofinansowanie 

zadania z Banku Gospodarstwa Krajowego wynosi 35%. Projekt techniczny przewiduje 

budowę modułową. 
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Członek Komisji – Zbigniew Jan Aksienionek 

zapytał o dwa punkty z wykazu w Gordejkach Małych. W odniesieniu do pierwszego z nich 

czyli ścieżki rowerowej powiedział, że brak jest wiaduktu, więc zastanawia się, jak to będzie 

zrobione. Drugie pytanie dotyczy przebiegu drogi w Gordejkach Małych. 

 

Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania - Alicja Szałkowska 

odpowiedziała, że droga będzie przebiegała od drogi powiatowej, przez obszar zabudowy, 

projektowaną ścieżkę rowerową do drogi wojewódzkiej. 

 

Członek Komisji – Zbigniew Jan Aksienionek 

zapytał, czy droga będzie prostowana i czy uwzględnia to projekt. 

 

Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania - Alicja Szałkowska 

odpowiedziała, że projektant w tej chwili projektuje tę drogę i będzie ona zaprojektowana na 

krótszym odcinku (wyprostowana). 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

jeśli chodzi o wiadukt wyjaśnił, że przyczółki są w bardzo dobrym stanie, trzeba domurować 

kamienie. W tej chwili jest opracowywany projekt. Wiadukt zostanie odtworzony. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zwróciła uwagę, że wiele inwestycji zostało wykonanych w ramach funduszu sołeckiego. 

Widać, że sołectwa chcą trwałych zmian i jest to bardzo dobry wskaźnik. Prosiła o kilka słów 

na temat inwestycji „Zagospodarowanie plaży gminnej „Szyjka” – projekt budowlany”. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że złożono wniosek o dofinansowanie zadania do RPO WiM 2014-2020, 

jednak konkurencja jest bardzo duża. Wjeżdżając na „Szyjkę” po prawej stronie będzie 

camperowisko. Po lewej stronie powstanie budynek socjalny. Wiewiórcza ścieżka zostanie 

nieco odsunięta od jeziora. Będzie zrobiony slip do wodowania jachtów, 2 pomosty, 2 boiska, 

plaża, miejsca na ogniska i plac zabaw. Rozwiązanie jest kompleksowe. 

 

Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania - Alicja Szałkowska 

dodała, że będą również remonty punktów widokowych. Przewidziany jest też monitoring. 

Nowością jest zielony dach budynku socjalno-sanitarnego, co jest ukłonem w stronę ekologii.  

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

dodał, że są opracowane jeszcze 2 projekty: na remont Wiewiórczej ścieżki obejmujący 

wykonanie punktu widokowego po drugiej stronie jeziora oraz „Zagospodarowanie nabrzeża 

rzeki Lega w mieście – projekt budowlany” na bulwary od długiego mostku aż do Alei 

Zwycięstwa przy wiadukcie. Jeżeli uda się wykonać te trzy inwestycje, będzie to naprawdę 

duża atrakcja. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

jeśli chodzi o ścieżkę nad rzeką zapytała, co jest zaplanowane, ponieważ w tej chwili są 

dostępne nowoczesne masy zamiast kostki. 

 

Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania - Alicja Szałkowska 

wyjaśniła, ze w projekcie jest kostka, ale bezfazowa, ponieważ ta tradycyjna jest 

niepraktyczna. Są oczywiście różne nowoczesne nawierzchnie, ale są to technologie bardzo 

kosztowne.  
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Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała, czy ruszyły już konkursy. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że na ten moment gmina będzie składać wniosek do Lokalnej Grupy Działania 

na tereny zielone w mieście, na dokończenie świetlicy w Kukowie i na modernizację plac 

zabaw w parku. Konkursów w ramach PROW 2014-2020 jeszcze nie ogłoszono. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

podsumowała, że przygotowania projektowe są bardzo dobrym posunięciem. Szkoda tylko,  

że czas oczekiwania jest taki długi. Warte podkreślenia i uznania jest wykorzystanie środków 

w ramach funduszu sołeckiego. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

powiedział, że poszczególne sołectwa można powiedzieć wyspecjalizowały się w swoich 

potrzebach. W przyszłym roku z budżetu gminy prawie 400 tys. zł trafi na tereny wiejskie, 

podczas gdy w ramach budżetu obywatelskiego dotyczącego miasta jest to kwota 200 tys. zł. 

Wieś nie może czuć się pokrzywdzona. W przyszłym roku zaplanowano złożenie wniosku do 

„schetynówek” na drogę w Dąbrowskich, projekt jest gotowy. Zaplanowany jest także projekt 

drogi Os. Dąbrowskie przy osiedlu, aby potraktować to jako jeden wniosek.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zgłosiła następujące wnioski: 

 zgłosiła wniosek, aby podczas przebudowy ulic zwracać szczególną uwagę  

na poprawę oświetlenia. W obrębie przejść dla pieszych jest ciemno, co stanowi duże 

niebezpieczeństwo dla pieszych i utrudnienie dla kierujących pojazdami. Między 

innymi dotyczy to przejścia dla pieszych na Placu Wolności pomiędzy pocztą  

a wejściem do parku, 

 zgłosiła, że na drodze od poczty w kierunku ośrodka kultury wystaje studzienka, która 

stanowi utrudnienie dla kierowców. Prosiła o wyrównanie nawierzchni. 

 

Burmistrz Wacław Olszewski 

odpowiedział, że sprawą studzienki zajmie się po przejęciu drogi od powiatu. 

 

Członek Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

zgłosiła wniosek o odmalowanie pasów przy dworcu na ul. Wojska Polskiego. 

 

Członek Komisji – Grzegorz Wróblewski 

zgłosił wniosek o przegląd oświetlenia ulicznego we wsi Dąbrowskie. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 4 – Sprawy wniesione. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała, czy są pytania lub uwagi do spraw wniesionych. 

 

Pytań ani uwag do spraw wniesionych nie zgłaszano. 
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Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

poinformowała, iż w dniu 28 listopada 2016 r. o godzinie 13.30 odbędzie się posiedzenie 

komisji w sprawie analizy projektu budżetu Gminy Olecko na 2017 rok oraz projektu 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2017-2024. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

Do punktu 5 – Wolne wnioski. 

 

Członek Komisji – Grzegorz Wróblewski 

zapytał, kiedy będą naprawiane drogi. Prosił o poprawienie nawierzchni drogi  

Dąbrowskie – Dąbrowskie-Osada. 

 

Burmistrz Wacław Olszewski 

powiedział, że prace remontowe zostały rozpoczęte. 

 

Członek Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

zgłosiła następujące wnioski: 

 prosiła o naprawienie drogi w Zajdach w kierunku gospodarstwa Państwa S., 

 prosiła o naprawienie drogi w Lipkowie w stronę torów i za torami w kierunku 

gospodarstwa Państwa O. 

 

Członek Komisji – Wiesław Zalewski 

zgłosił wniosek, aby na sesji w grudniu uhonorować nagrodami pieniężnymi nauczycieli 

wychowania fizycznego ze Szkoły Podstawowej Nr 3 w Olecku za osiągnięcie historycznego 

sukcesu - zajęcie I miejsca w systemie współzawodnictwa sportowego Warmińsko 

-Mazurskiego SZS w kategorii Miast i Gmin w roku szkolnym 2015/2016.  

 

Innych wniosków w tym punkcie nie zgłoszono. 

 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

 

 

 

 Protokołowała      Przewodnicząca Komisji 

 

        Karolina Kuskowska                        Maria Wanda Dzienisiewicz 


